
PROTOKÓŁ NR XLII/06 sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji
z dnia 23 lutego 2006r.

PROTOKÓŁ NR XLII/06 
z Sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie

z dnia 23 lutego 2006 r.

Stan Rady Miejskiej              - 15 Radnych
Obecnych na sesji                - 15 Radnych

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Spoza Rady w sesji uczestniczyli:

1. Burmistrz MiG – Sławomir Ruszkowski
2. Zastępca Burmistrza – Grzegorz Olejniczak
3. Sekretarz Gminy – Ryszard Niemczuk
4. Skarbnik Gminy – Mariola Ludwiczak
5. Dyrektor Biura Celowego Związku Gmin R – XXI – Paweł Pieczonka
6. Zaproszeni  goście:  dyrektorzy  i  kierownicy  zakładów i  jednostek  budżetowych 

gminy,  przedstawiciele  zakładów  pracy,  instytucji,  organizacji  społecznych  i 
politycznych z terenu miasta i  gminy, przedstawiciele prasy lokalnej  – wg listy 
obecności.

7. Przewodniczący organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy wg listy 
obecności

8. Grono osób z publiczności zainteresowanych działalnością rady.

Lista  obecności  przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek  pomocniczych 
gminy i  lista obecności  gości  zaproszonych na sesję stanowią załącznik  nr  2 i  3  do 
protokołu.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a/ otwarcie sesji,
b/ stwierdzenie quorum,
c/ przedstawienie porządku obrad,
d/ przyjęcie protokołu z XLI sesji RM

2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac między sesjami
3. Interpelacje Radnych Rady Miejskiej
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4. Gospodarka odpadami w gminie, funkcjonowanie wysypiska śmieci we Włodarce, 
Komunalny Związek Międzygminny R - XXI
a/ przedstawienie  informacji  o  działalności  Komunalnego  Związku 

Międzygminnego R – XXI  przez jego przedstawicieli
b/ stanowisko  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Przestrzennej
c/ dyskusja
d/ przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej

5. Realizacja zadań w 2005r. przez ZWiK, ZBK Sp. z o.o., ZDGiGK, ZG „Mrzeżyno” 
Sp. z o.o.

a/  stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego 
b/  stanowisko  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
     Przestrzennej
c/  dyskusja
d/  przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej

6. Organizacja czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w Gminie Trzebiatów

a/  stanowisko Komisji Spraw Społecznych
b/  dyskusja
c/  przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej

7. Odpowiedzi na interpelacje Radnych RM
8. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał Rady Miejskiej:

         1/ Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego do projektów uchwał:

a/ w  sprawie  zmiany  budżetu  Gminy  Trzebiatów  oraz  układu  wykonawczego 
budżetu gminy na 2006r.            

b/ w  sprawie  nabycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Trzebiatów (dz. 
nr 93 w Trzebiatowie)

c/ w  sprawie  nabycia  nieruchomości  położonych  na  terenie  gminy  Trzebiatów 
(dz. nr 1/99, dz. nr 402/33, dz. nr 1/46 w Mrzeżynie)

d/ w  sprawie  zamiany  nieruchomości  położonych  na  terenie  gminy  Trzebiatów 
(dz. nr 163/10 na dz. nr 239/3 w Trzebiatowie)

e/ w  sprawie  zamiany  nieruchomości  położonych  na  terenie  gminy  Trzebiatów 
(dz. nr 127/3 dz. nr 125/1 w Mrzeżynie)

f/ w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  położonych  na  terenie  gminy  Trzebiatów 
(dz. nr 252/1 we Włodarce, dz. nr 165/2 i 165/3 w Trzebiatowie)

2



PROTOKÓŁ NR XLII/06 sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji
z dnia 23 lutego 2006r.

g/ w sprawie zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Trzebiatów (dz. nr 
165/4,  dz.  nr  206/1,  dz.  nr  206/2,  dz.  nr  213/1,  dz.  nr  213/2,  dz.  nr  213/3  w 
Trzebiatowie) 

         2/ Stanowisko Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej 
             do projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
             ścieków na terenie Gminy Trzebiatów

a/ o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zestawienia  przychodów  i 
wydatków Gminnego Funduszu Ochrony  Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  na 
2006 rok.

         3/ Stanowisko Komisji Spraw Społecznych do projektów uchwał:

a/ w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego  obowiązkowego 
wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli,  którym  powierzono  stanowiska 
kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji tygodniowego 
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i 
opiekuńczych  oraz  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć 
nauczycieli nie wymienionych w Karcie Nauczyciela

b/ zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 
Trzebiatów

c/ zmieniająca uchwałę w sprawie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Trzebiatowie 
     
      9.  Przedstawienie protokołów z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną

10. Zapytania i wolne wnioski
11. Sprawy bieżące, informacje
12. Zamknięcie obrad

Przebieg obrad:

W  trakcie  sesji,  poszczególne  punkty  porządku  obrad  oraz  uchwały  Rady  Miejskiej 
prezentowane były wizualnie na ekranie w formie projekcji multimedialnej.

Do punktu 1

Sprawy regulaminowe

a/ otwarcie posiedzenia
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XLII Sesja Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji rozpoczęła się o godzinie 11.00 i 
odbywała się w sali obrad trzebiatowskiego Ratusza.

Sesję  otworzył  i  przewodniczył  obradom  Przewodniczący  Rady  Sławomir  Pawlak. 
Serdecznie  powitał  przybyłych  Radnych  RM,  Burmistrza  MiG  i  innych  pracowników 
Urzędu Miasta i Gminy w Trzebiatowie, zaproszonych gości, przedstawicieli gminnych 
jednostek  i  zakładów  budżetowych,  sołtysów,  przedstawicieli  sesji  oraz  innych 
uczestników sesji.

b/ stwierdzenie quorum

Przewodniczący  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  iż  w  sesji  uczestniczy  15 
Radnych,  co  stanowi  100  %  quorum  uprawniające  Radę  Miejską  do  podejmowania 
prawomocnych uchwał RM.

W prowadzeniu sesji pomagała Vice Przewodnicząca Rady Miejskiej Zofia Minko, która 
sprawowała funkcję Sekretarza Obrad.

c/  przedstawienie porządku obrad,

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Sławomir  Ruszkowski –  zaproponował  zdjęcie  z  porządku 
obrad dwóch projektów uchwał tj.: w sprawie regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli  – ze względu na to,  że pojawiły się pewne propozycje na 
Komisjach,  a  zmiany są na tyle istotne,  że wymagają ponownego opiniowania przez 
Komisje i Związki Zawodowe, dlatego w dniu dzisiejszym nie można podjąć uchwały bez 
konsultacji  z  nimi;  oraz  projektu  uchwały  w  sprawie  Regulaminu  nadania  godności 
Honorowego obywatelstwa Miasta  Trzebiatów – w tej  uchwale  nie  do  końca  została 
załatwiona  procedura  związana  z  przyznawaniem  medali  dla  osób  zasłużonych  dla 
gminy. Uchwały te pojawią się w najbliższym możliwym czasie na posiedzeniach Komisji 
Stałych  i  sesji  Rady  Miejskiej.  Następnie  Burmistrz  zaproponował  wprowadzenie  do 
porządku  obrad  projektu  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia 
zestawienia  przychodów  i  wydatków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki  Wodnej  na  2006r.  Uchwały  tej  nie  ma w  porządku  obrad,  ale  była  ona 
omawiana na wszystkich Komisjach Stałych RM.

Radny Andrzej Pikuła – zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z punktu 8 g/ projektu uchwały 
w sprawie sprzedaży nieruchomości  położonych na terenie gminy  Trzebiatów (dz.  nr 
413/12 w Mrzeżynie).

Radny Bogusław Barański – w kwestii wyjaśnienia propozycji Radnego Andrzeja Pikuły 
powiedział, że wniosek pojawił się ze względu na to, że projekt uchwały już po raz trzeci 
wraca pod obrady Rady Miejskiej i  były pewne przemyślenia radnych o zmianie tego 
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projektu uchwały, a on po raz trzeci trafia w tej samej formie i treści. W tej formie nie 
powinien trafiać pod obrady.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Sławomir  Pawlak –  odnośnie  podjętego  tematu 
powiedział, że projekt uchwały znalazł się w porządku obrad na skutek spotkania jakie 
Przewodniczący  odbył  w  Biurze  Rady  Miejskiej  w  ramach dyżuru  przewodniczącego 
Rady z Panem Stanisławem Jasiakiem, który jako obywatel przyszedł z zapytaniem, czy 
będzie  on  miał  możliwość  kupienia  tej  nieruchomości  w  ramach  obowiązujących 
przepisów. Przewodniczący wyjaśnił, że rolą przewodniczącego, który też jest radnym i 
tym,  co może zrobić  w takiej  sytuacji  jest  skierowanie  projektu  uchwały  pod  obrady 
Wysokiej Rady, bo tylko ona jest władna podjąć uchwałę o sprzedaży tej nieruchomości.

Radny Andrzej Pikuła – przypomniał, że na Komisjach RM projekt uchwały został zdjęty, 
a  Rada  zobligowała  Burmistrza  MiG  do  zmiany  w  planie  zagospodarowania 
przestrzennego i podziału nieruchomości.

Przewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Pawlak – oznajmił, iż uchwała o zmianie planu 
zagospodarowania Mrzeżyna nie została jeszcze podjęta.  Po dyskusji w Komisjach taki 
wątek o zmianie planu się pojawił, dlatego, jeżeli punkt ten będzie rozpatrywany Rada w 
tej kwestii na pewno zajmie jakieś stanowisko.

Burmistrz Miasta i Gminy Sławomir Ruszkowski – odnośnie zdjęcia z porządku obrad 
uchwał, które były omawiane na Komisjach i którym nic nie brakuje powiedział, że Rada 
głosuje „za” albo „przeciw” uchwale i dyskusja na temat tego, czy uchwała jest zasadna, 
czy nie w momencie ustalania porządku obrad mija się z celem. Jeżeli któryś radny jest 
przeciwko  uchwale,  to  będzie  głosował  przeciw  niej.  Odnośnie  wypowiedzi  Radnego 
Barańskiego,  który  uważa,  że uchwała powinna pojawić się  w innej  formie burmistrz 
powiedział,  że  nie  ma  takiej  możliwości.  Ewentualna  inna  uchwała  możliwa  jest  do 
wprowadzenia  dopiero  po  zmianie  w  planie  zagospodarowania  przestrzennego 
Mrzeżyna, a to potrwa.

Radny Bogusław Barański – powiedział, że prace odnośnie projektu uchwały w sprawie 
sprzedaży nieruchomości  były  daleko posunięte,  były  wyjaśnienia,  a  Komisje  i  Radni 
przedstawili  w jakiej  formie powinien być projekt  uchwały po zmianach.  Jak możemy 
poddawać pod obrady Rady uchwałę, którą Radni na posiedzeniach Komisji odrzucili? 

Radny Andrzej Pikuła – oznajmił, że trzy Komisje odrzuciły projekt uchwały, dlatego dziwi 
się, że to wraca.

Przewodniczący Rady Sławomir Pawlak – powiedział,  że w tej sprawie decyzje może 
podjąć tylko i wyłącznie Wysoka Rada.
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Następnie  kolejno  zostały  poddane  pod  głosowanie  wnioski  zgłoszone  do  porządku 
obrad sesji Rady Miejskiej:

Wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  8  pkt  3/  b/  w  sprawie  regulaminu 
określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli Rada przyjęła 14 głosami „za”  
przy 1 głosie „przeciwnym”.

Wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały z punktu 8 pkt 3/ e/ w sprawie  
Regulaminu  nadania  godności  Honorowego  obywatelstwa  Miasta  Trzebiatów  Rada 
Miejska przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”.

Wniosek Radnego Pikuły o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały z punktu 8 pkt 1/  
g/ w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej na terenie gminy Trzebiatów (dz. nr  
413/12 w Mrzeżynie) Rada przyjęła 10 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 3  
głosach „wstrzymujących się”.

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w punkcie 8 pkt 2/ a/ o  
zmianie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zestawienia  przychodów  i  wydatków  
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2006r. Rada Miejska  
przyjęła pozytywnie, jednogłośnie 15 głosami „za”.

Porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego Rady, zawiadomienie o sesji, 
zaproszenie na sesję, kserokopie imiennych zaproszeń oraz zawiadomienie wywieszane 
na tablicy ogłoszeń stanowią załączniki nr 4, 5, 6, 7 i 8  do niniejszego protokołu.

d/  przyjęcie protokołu z XLI sesji RM

Protokół  z XLI  sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji był wyłożony do wglądu 
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali  obrad przed rozpoczęciem  sesji.

Przewodniczący Rady stwierdził, iż do momentu rozpoczęcia obrad obecnej sesji  nikt 
nie  zgłosił  uwag  ani  zastrzeżeń  do  treści  protokołu,  wobec  tego   poddał  go  pod 
głosowanie.

Rada w wyniku głosowania, jednogłośnie (15 głosami „za”) przyjęła protokół z XLI  sesji  
Rady Miejskiej wg przedstawionej treści.

Do Punktu 2
Sprawozdanie Burmistrza MiG z prac między sesjami
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Przedmiotowe  sprawozdanie  stanowiące  załącznik  nr  9  do  niniejszego  protokołu, 
przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Sławomir Ruszkowski.

Radni  do  przedstawionego  przez  Burmistrza  MiG  sprawozdania  zgłosili  następujące 
pytania i uwagi:

1. Radny Józef Kubiak   – odnośnie modernizacji oświetlenia w gminie zapytał, w 
oparciu  o  co  została  podpisana  umowa  z  ENEA w  Szczecinie,  w  oparciu  o 
dokumentację  techniczną,  wyliczenia?  Czy  modernizacja  obejmuje  teren  całej 
gminy? Jaki jest okres wykonania tego oświetlenia?

2. Radny  Bogusław  Barański   –  odnośnie  tej  samej  sprawy  zapytał,  czy  ulica 
Przyłączna również jest objęta umową na nowe punkty świetlne?

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Burmistrz MiG Sławomir Ruszkowski:

1. Odpowiedź dla Radnego Józefa Kubiaka   – umowa została podpisana po roku 
ustalania,  negocjacji  i  ustalania  zadań  i  rozliczeń  z  ENEA.  Umowa  została 
dokładnie przewertowana. Gmina otrzymała sporo dodatkowych rzeczy, a także 
zbiła trochę cenę. Realizacja oświetlenia ma nastąpić do końca sierpnia 2006r. 
Spłacać tę umowę zaczniemy z końcem sierpnia, tuż po skończeniu inwestycji.

2. Odpowiedź dla Radnego Bogusława Barańskiego     – umowa na nowe punkty 
świetlne obejmuje całą gminę Trzebiatów, również ulicę Przyłączną.

Do punktu 3
Interpelacje Radnych RM

Interpelacje zgłosili Radni:

1. Radny  Józef  Kubiak   –  czy  będzie  opracowany  program  likwidacji  szkód  w 
drogach, bo to co się dzieje to horror?

2. Radny Bogusław Barański   – interpelował w sprawach:

                - dlaczego ponownie pojawiają się nie do końca opracowane projekty uchwał 
                   na Komisjach RM, np. budżet?
                - czy inwestycja wodociągowa Zapolice – Sadlno została już zakończona? 
                   Miała być zrealizowana do końca 2005 roku, a dalej leżą tam nie sprzątnięte 
                   materiały, które mogłyby być wykorzystane do innych celów.
      3.  Radny Andrzej Pikuła –  czy Pan Burmistrz zaprzestał działania w kierunku  
           powstawania nowych świetlic socjoterapeutycznych? Było kiedyś mówione, że we 
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           wszystkich miejscowościach „popegeerowskich” mają one być tworzone, również 
           w Robach.
Do punktu 4
Gospodarka odpadami w gminie, funkcjonowanie wysypiska śmieci we Włodarce, 
Komunalny Związek Międzygminny R – XXI

a/  przedstawienie  informacji  o  działalności  Komunalnego  Związku 
Międzygminnego R – XXI przez jego przedstawicieli

Dyrektor  Biura  Celowego  Związku  Gmin  R  –  XXI  Paweł  Pieczonka –  odnośnie 
funkcjonowania Celowego Związku Gmin R – XXI wyjaśnił, iż jest to związek, w którego 
skład wchodzi 27 gmin, a R – XXI oznacza recykling XXI wieku. Gospodarka odpadami 
jest zadaniem własnym gminy, a my jako związek międzygminny przejęliśmy to zadanie. 
Jeżeli chodzi o władze związku to w jej skład wchodzi Przewodniczący Zgromadzenia i 
Przewodniczący  Zarządu.  Pan  Sławomir  Ruszkowski  funkcjonuje  w  Związku  jako 
członek  Komisji  Rewizyjnej.  Podstawowymi  celami  związku  jest  opracowanie  planu 
gospodarki  odpadami,  budowa  zakładu  gospodarki  odpadami,  a  także  budowa  i 
prowadzenie schroniska dla zwierząt. Związek przyjął na siebie zadania krótkoterminowe 
i  długofalowe.  Przejęliśmy  te  zadanie,  na  realizację  których  poszczególnych  gmin 
samodzielnie  nie byłoby stać.  Środki  na ten cel  (ok.  18 mln.  zł)  będą pochodziły  ze 
składek, jakie gminy by wpłacały do związku (5 zł. za każdego mieszkańca), a reszta 
środków  będzie  pochodzić  z  dotacji  Unii  Europejskiej.  Dyrektor  podziękował 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Sławomirowi Ruszkowskiemu, który przekonał Związek do 
tego, aby na zadania inwestycyjne nie zabierać pieniędzy ze zintegrowanego programu 
operacyjnego i  rozwoju regionalnego, a zaproponował  nam abyśmy odstąpili  od tego 
przekonania  i  ubiegali  się  o  środki  z  funduszu  spójności.  Odnośnie  funkcjonowania 
wysypiska śmieci we Włodarce Dyrektor powiedział, że przyjęło ono w roku ubiegłym ok. 
5 tyś ton odpadów, a także ok. 2 tyś ton odpadów pościelowych. Pracują tam dwie osoby 
od  samego  początku  funkcjonowania  tego  wysypiska,  do  których  nie  ma  większych 
zastrzeżeń, funkcjonuje tam ciągnik zakupiony przez gminę Trzebiatów. W budynku na 
składowisku  odpadów  sanepid  zalecił  nam  odremontowanie,  my  to  zalecenie 
wykonaliśmy, w tym również kabin natryskowych i pomieszczeń socjalnych. Dokonaliśmy 
dezynfekcji  i  dezynsekcji  pomieszczeń  zgodnie  z  zaleceniem  sanepidu  i  zrobiliśmy 
stanowisko  do  czyszczenia  sprzętu  również  ciągnika.  Jeśli  wysypisko  będzie 
funkcjonowało w przyszłym roku, a województwo nie zwiększy kosztów za składowanie 
odpadów  to  cena  w  gminie  też  nie  wzrośnie.  Jedyną  formą  selekcji  odpadów  jest 
zbieranie  równego  rodzaju  butelek  plastikowych  i  szklanych  oraz  innych  materiałów, 
które mogą być poddane recyklingowi i powtórnie wykorzystane.

Informacja o Celowym Związku Gmin R – XXI, stanowiąca załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu została przedłożona przez Dyrektora Biura Pawła Pieczonkę.

8



PROTOKÓŁ NR XLII/06 sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji
z dnia 23 lutego 2006r.

b/ stanowisko Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej

Stanowisko w przedmiotowym temacie przedstawił Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej Radny Leszek Chodorowski. Załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu.

c/ dyskusja

Radny  Józef  Kubiak –  odnośnie  schroniska  zwierząt,  które  ma  być  ukończone  w 
miesiącach letnich powiedział,  że po podzieleniu 200 psów i  50 kotów, która ma się 
mieścić w schronisku na ilość gmin biorących udział w zadaniu to wychodzi 7 psów na 
gminę i niecałe dwa koty. Radny uważa, że takie schronisko będzie za małe. Odnośnie 
odpadów niebezpiecznych i pozostałych zapytał, jaka ilość ton odpadów zmieści się na 
wysypisku? Radny prosił o uściślenie tej liczby, czy to ma być 16 tyś. ton dziennie?

Przewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Pawlak – odnośnie ilości śmieci składowanych 
na wysypisku, która jest ogromna zapytał, czy trafiają na nasze wysypisko śmieci z gmin 
sąsiednich, jeśli tak to w jakiej ilości? Przewodniczący poprosił Dyrektora Pieczonkę o 
ustosunkowanie się do kwestii jaką poruszył Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska  i  Gospodarki  Przestrzennej  Leszek  Chodorowski  odnośnie  składowania 
śmieci i ewentualnego braku miejsca na nie w latach przyszłych.

Dyrektor  Paweł  Pieczonka –  nawiązując  do  wypowiedzi  Radnego  Leszka 
Chodorowskiego odnośnie braku przesypywania śmieci powiedział, że być może na ten 
dzień, w którym Komisja uczestniczyła nie było przesypywane, ponieważ jest to robione 
dwukrotnie do roku. Aktualnie materiał odpadowy jest składowany na wysokości około 4 
metrów, jest to skarpa widoczna od oczyszczalni ścieków. Przesypywania śmieci można 
by było dokonywać częściej, ale są to dodatkowe koszty. Oprócz dokonywania przesypki 
dokonywane jest również odsączanie osadów ściekowych. Te osady są rozprowadzane 
zgodnie z decyzją zatwierdzoną przez Starostwo Gryfickie. Odnośnie ewidencji odpadów 
jest ona dokonywana w zeszycie jako notatka. Na wysypisko są przyjmowane głównie 
odpady z gminy Trzebiatów, ale także niewielkie ilości z gminy Rewal, na które mamy 
zezwolenie gminy Trzebiatów. Miejsca na śmieci, które będą trafiać w najbliższych latach 
na pewno starczy.  Pozwolenie na utrzymywanie wysypiska jest  do końca 2007 roku. 
Obiekt jest monitorowany przez firmę z Poznania. Za ten rok za monitoring zapłacone 
zostało 12 tyś. złotych. Jeśli chodzi o schronisko dla zwierząt, to jeśli się przeliczy ilość 
psów i kotów na gminę, która może tak je oddawać, to może to wyglądać dziwnie, ale te 
zwierzęta  nie  są  tam przez  cały  rok,  ta  rotacja  jest  dość  duża.  Odnośnie  odpadów 
biodegradowalnych,  czyli  zielonych  w  najbliższym  czasie  nie  będą  mogły  trafiać  na 
składowisko  tylko  na  kompostownie.  W  tej  chwili  jest  zagospodarowane  ok.  2  % 
odpadów  biodegradowalnych.  Po  okresie  użytkowania  wysypiska  nastąpi  jego 
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rekultywacja i  wówczas będzie zadecydowane,  co tam zrobić,  czy  zasiać  trawę,  czy 
posadzić las. Każde składowisko zrekultywowane będzie monitorowane przez następne 
30 lat,  nakazują to dyrektywy Unii Europejskiej. W sprawie odpadów niebezpiecznych na 
składowisku  we  Włodarce  będą  składowane  baterie,  akumulatory,  świetlówki,  oleje 
silnikowe  samochodowe,  odpady  plastikowe,  odpady  przemysłowe  szczególnie 
niebezpieczne. Tylko 3% tych odpadów jest zagospodarowana prawidłowo, zgodnie z 
przepisami prawa, reszta trafia na wysypiska. 

Przewodniczący Rady Sławomir Pawlak – uważa, że po przedstawionej przez Dyrektora 
Pieczonkę  informacji  o  wysypisku  śmieci  i  działalności  Związku  wyłania  się  dość 
pozytywny  obraz,  aczkolwiek  pamięta  się  sytuację,  kiedy  ktoś  stwierdził,  aby 
odpowiedzialne  służby  Pana  Burmistrza  bacznie  się  przyglądały  działalności  tego 
wysypiska, co będzie weryfikacją tych spraw, które poruszył dyrektor. 

d/ przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Przestrzennej Rada 
Miejska  w  Trzebiatowie  przyjęła  pozytywnie  jednogłośnie  14  głosami  „za”  przy  1 
nieobecnym.

Do punktu 5
Realizacja zadań w 2005r. przez ZWiK, ZBK Sp. z o.o., ZDGIGK, ZG „Mrzeżyno” Sp. 
z o.o.

a/ stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego

Stanowisko  Komisji  dotyczące  poszczególnych  jednostek,  które  stanowią  kolejno 
załącznik  nr  12  –  ZBK,  nr  13  –  ZDGiGK,  nr  14  –  ZG  „Mrzeżyno”  przedstawił  jej  
Przewodniczący Radny Artur Cirocki.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Radny  Waldemar  Radoch  przedstawił  kolejno 
protokoły z kontroli owych jednostek. Załącznik nr 15 – ZBK, nr 16 – ZDGiGK, nr 17 –  
ZG „Mrzeżyno”.

b/ stanowisko Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej

Stanowisko  Komisji  dotyczące  realizacji  zadań  przez  ZWiK  stanowiące  zał.  nr  18  
przedstawił jej Przewodniczący Radny Leszek Chodorowski.

1



PROTOKÓŁ NR XLII/06 sesji Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji
z dnia 23 lutego 2006r.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Waldemar Radoch przedstawił  protokół  z kontroli  
przeprowadzonej w ZWiK – u, zał. nr 19.
c/ dyskusja

Radni RM nie podjęli dyskusji w przedmiotowym temacie.

d/ przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej

Stanowisko  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  dotyczące  realizacji  zadań  przez  ZBK  
Rada Miejska przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”.

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego dotyczące realizacji zadań przez ZDGiGK 
Rada przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”.

Stanowisko  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  dotyczące  realizacji  zadań  przez  ZG 
„Mrzeżyno” Rada przyjęła 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Stanowisko  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Przestrzennej  
dotyczące realizacji zadań przez ZWiK Rada przyjęła jednogłośnie 15 głosami „za”.

Do punktu 6
Organizacja czasu wolnego dla dzieci i młodzieży w Gminie Trzebiatów

a/ stanowisko Komisji Spraw Społecznych

Stanowisko  w  przedmiotowym  temacie  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Spraw 
Społecznych Jan Kaniewicz. Załącznik nr 20 do protokołu.

b/ dyskusja

Radni nie podjęli dyskusji w omawianym temacie.

c/ przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej

Stanowisko Komisji  Spraw Społecznych Rada przyjęła  14 głosami  „za”  przy 1 głosie  
„wstrzymującym się”.

Do punktu 7
Odpowiedzi na interpelacje Radnych RM
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Odpowiedzi na interpelacje udzielił Burmistrz Miasta i Gminy Sławomir Ruszkowski:
1. Odpowiedź dla Radnego Józefa Kubiaka   – nie ma programu usuwania dziur w 

jezdni. Żaden zarząd dróg nie ma takiego programu. Zasada jest jedna, dziury są 
usuwane  jak  tylko  się  pojawią  i  to  jest  realizowane  w  miarę  możliwości 
pogodowych.

2. Odpowiedź dla Radnego Bogusława Barańskiego   – 
-  odnośnie  projektów  uchwał  burmistrz  nie  uważa,  że  uchwała  budżetowa  na 
obecnej sesji nie jest przygotowana. Na Komisjach były dwa projekty uchwały, ale 
ta  druga  uchwała  wprowadzała  autopoprawkę.  To  nie  były  dwa projekty  tylko 
zmiana poprzedniego projektu uchwały. Zdarzało się, że Rada poprawiała projekt 
uchwały.  Radni  mają  możliwość  wprowadzania  na  sesji  poprawek,  burmistrz 
również  ma  możliwość  wprowadzania  autopoprawek.  Może  to  robić  dwoma 
sposobami, albo wprowadzać je na Komisjach, albo bezpośrednio na sesji. 

      - odnośnie inwestycji w Sadlnie to została ona zakończona, wodę mają wszyscy, 

      natomiast rzeczywiście zostało trochę bałaganu, ale zostanie on uprzątnięty.  
      Przedłużyło  się  to  ze względu na mrozy,  które  uniemożliwiały  ich  szybkie  
      uporządkowanie. To nie są materiały naszego zakładu tylko wykonawcy. 
3. Odpowiedź dla Radnego Andrzeja Pikuły   – nie zaprzestałem działań odnośnie 

tworzenia  świetlic  socjoterapeutycznej,  w  tym  roku  mają  powstać  dwie  takie 
świetlice środowiskowe jedna w Chomętowie, druga w Jarominie. Nie przypomina 
sobie, jakoby miała powstać świetlica w Robach. Burmistrz powiedział, że będą 
one  powstawać  sukcesywnie  w  miarę  możliwości  finansowych  gminy.  O 
kolejności ich powstawania nie decyduje upodobanie do danej wsi, tylko analiza 
potrzeb dzieci, które mieszkają w danej wsi.

Radny  Andrzej  Pikuła –  powiedział,  że  był  kiedyś  robiony  ranking  miejscowości,  w 
których miały powstawać świetlice, a Roby kwalifikowały się na czwartym miejscu.

Do punktu 8
Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał Rady Miejskiej

1/ Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego do projektów uchwał

Stanowisko  do  kolejno  podejmowanych  uchwał  przedstawił  Przewodniczący  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Radny Artur Cirocki, zał. nr 21.

a) Uchwała Nr XLII/402/06 w sprawie zmiany budżetu gminy Trzebiatów oraz   
układu wykonawczego gminy na 2006r., zał. nr 22
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- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

b) Uchwała  Nr  XLII/403/06  w  sprawie  nabycia  nieruchomości  położonej  na   
terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 23

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

c) Uchwała Nr XLII/404/06 w sprawie nabycia nieruchomości  położonych na   
terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 24

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

d) Uchwała Nr XLII/405/06 w sprawie zamiany nieruchomości położonych na   
terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 25

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

e) Uchwała Nr XLII/406/06 w sprawie zamiany nieruchomości położonych na   
terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 26

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

f) Uchwała Nr XLII/407/06 w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych na   
terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 27

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

g) Uchwała  Nr  XLII/408/06  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  położonych  na   
terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 28

- podjęta została przez Radę Miejską 11 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 2 
   głosach „wstrzymujących się”

2/ Stanowisko Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Przestrzennej  
do  projektu  uchwały  sprawie  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Trzebiatów

Przedmiotowe  stanowisko  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Leszek  Chodorowski, 
który powiedział, że Komisja pozytywnie opiniuje przedkładany projekt uchwały.
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a) Uchwała  Nr  XLII/409/06  w  sprawie  Regulaminu  dostarczania  wody  i   
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Trzebiatów, zał. nr 29

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”
b) Uchwała  Nr  XLII/410/06  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia   

zestawienia  przychodów  i  wydatków  Gminnego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2006 rok, zał. nr 30

- podjęta została przez Radę Miejską 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”

3/ Stanowisko Komisji Spraw Społecznych do projektów uchwał:

Stanowisko  do  kolejno  podejmowanych  uchwał  przedstawił  Przewodniczący  Komisji 
Spraw Społecznych Jan Kaniewicz, zał. nr 31.

a) Uchwała  Nr  XLII/411/06  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek   
tygodniowego obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli,  którym 
powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach,  zasad  zwalniania  od 
obowiązku realizacji  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  oraz  tygodniowego 
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  nie  wymienionych  w 
Karcie Nauczyciela, zał. nr 32

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

b) Uchwała Nr XLII/412/06 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu   
udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Trzebiatów, zał. nr 33

- podjęta została przez Radę Miejską jednogłośnie 15 głosami „za”

c)

Przewodniczący Rady Sławomir Pawlak – oznajmił, że Komisje, które obradowały nad tą 
uchwałą  zdecydowały,  że  dobrze  by  było,  aby  Młodzieżowa  Rada  zaczęła  działać 
jeszcze  w  tym  roku,  przed  końcem  kadencji  tej  Rady,  która  też  po  raz  pierwszy 
przydzieliła  dla  niej  pieniądze.  Wniosek  Komisji  Spraw  Społecznych  o  przekazanie 
projektu uchwały do Komisji Statutowej pozostaje i będzie głosowany.

Radny  Artur  Cirocki –  zawiązując  do  tematu  powiedział,  że  na  Komisji  Spraw 
Społecznych pojawiły się wątpliwości co do statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej, który 
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jest  wg  niektórych  radnych  zdezaktualizowany.  Słuszny  wniosek  jest  taki,  aby 
Młodzieżowa Rada zaczęła już działać, ale trzeba też równolegle Komisja Statutowa się 
tą uchwałą zajęła.

Wniosek Komisji Spraw Społecznych o przekazanie uchwały do Komisji Statutowej Rada  
Miejska  przyjęła  7  głosami  „za”  przy  5  głosach  „przeciwnych”  i  3  głosach  
„wstrzymujących się”.

Radny  Leszek  Chodorowski –  zgłosił  wniosek  formalny  o  powtórzenie  głosowanie, 
ponieważ powstało nieporozumienie co do treści głosowanego wniosku. 

Burmistrz MiG – powiedział, że przyjęcie przez Radę wniosku Komisji jest równoznaczne 
z odrzuceniem uchwały.

Wniosek Komisji  Spraw Społecznych kierujący projekt uchwały do Komisji  Statutowej  
Rada Miejska odrzuciła (głosowanie: 7 „przeciw” przy 8 „wstrzymujących się”).

Uchwała  Nr  XLII/413/06  w  sprawie  Statutu  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w 
Trzebiatowie, zał. nr 34

- podjęta została przez Radę Miejską 11 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących 
się”.

Do punktu 9
Przedstawienie protokołów z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Waldemar  Radoch –  w  punkcie  5  przedstawił 
protokoły z kontroli ZBK – 15, ZDGiGK – 16, ZG „Mrzeżyno” – 17, ZWiK – 19.

Radny Waldemar Radoch – przedstawił protokoły z kontroli przeprowadzonej w Klubach 
Sportowych, zał. nr 35 do niniejszego protokołu.

Radny Józef Kubiak – jako członek Komisji Rewizyjnej zapoznał Radę z protokołem z 
kontroli przeprowadzonej w Uczniowskich Klubach Sportowych, zał. nr 36.

Radny Bogusław Barański – oznajmił,  że prowadzi  i  zajmuje się organizacją MLUKS 
„Trzebiatów”.  Radny  zapytał,  który  z  klubów  uczniowskich  zorganizował  tyle  imprez 
sportowych, co MLUKS „Trzebiatów”? Czy praca wolontariatu i organizacja imprez nic 
nie kosztuje? Który z klubów wystąpił na terenie całego kraju tyle, co zawodnicy MLUKS 
„Trzebiatów”?
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Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Waldemar  Radoch –  co  do  występowania 
zawodników na imprezach sportowych powiedział, że zawsze przez te imprezy przewija 
się Bogusław Barański i jego syn i dwóch jeszcze zawodników. Są jeszcze wymienione 
nazwiska  dwudziestu  osób,  ale  podejrzewamy,  że  były  to  organizowane  imprezy  w 
szkołach.  Prezes nie przedstawił  nam żadnej  listy składek uczniowskich,  ani  listy kto 
działa w klubie. Co do organizowanych imprez Komisja nie porównywała, który z klubów 
więcej ich zorganizował. 

Radny Bogusław Barański – powiedział, że chciałby, aby radni wkładali w swoją pracę 
tyle serca, zaangażowania i poświęcenia co Radny Barański.

Do punktu 10
Zapytania i wolne wnioski

Radny Artur Cirocki – odnośnie zdjęcia uchwały o sprzedaży nieruchomości w Mrzeżynie 
powiedział,  że  na  komisjach  ustalone  zostało,  że  jest  negatywna  opinia  co  do  jej 
sprzedaży, a druga część stanowiska była taka, żeby dążyć do tego, aby zmienić plan 
zagospodarowania  przestrzennego  i  sprzedać  te  działki  w  drodze  przetargu.  Radny 
zapytał,  czy  Przewodniczący  musi  czytać  uchwały  przed  podjęciem?  Jest  ekran,  na 
którym jest prezentacja przedstawiana, więc może odstąpić od czytania uchwał i pójść z 
duchem czasu? 

Radny Józef  Kubiak –  zapytał,  jak  daleko czasowo są posunięte  działania  odnośnie 
kanalizacji Kolonii, czy były już ogłaszane przetargi? Kiedy to będzie ukończone, jaki jest 
harmonogram robót?

Burmistrz MiG – wyjaśnił, że gmina nie jest w stanie wszystko kontrolować, ponieważ 
czekamy  na  decyzję  w  sprawie  naszego  wniosku.  Nie  wiadomo,  kiedy  ruszymy  z 
przetargami. 

Radny Andrzej  Pikuła –  zapytał,  kiedy oficjalnie  zostanie przekazany ośrodek Straży 
Pożarnej w Mrzeżynie dla urzędu Miasta i Gminy?

Burmistrz MiG – wyjaśnił, że nie rozmawiał jeszcze z Komendą Powiatową, dlatego nie 
wie, ale na pewno na dniach to nastąpi. Decyzja przyszła kilka dni temu o przejęciu tego 
ośrodka.

Radny Jan Symczyk – zapytał, kiedy ta droga koło supermarketu zostanie zrobiona, bo 
są tam straszne dziury.
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Radny  Bogusław  Barański –  w  imieniu  Klubu  „Solidarni  z  mieszkańcami  gminy 
Trzebiatów” zapytał,  czy klub może działać na terenie gminy , w sali  Rady Miejskiej. 
Dlaczego nie możemy się spotykać tam po godzinie 19 – tej? Odnośnie podejmowania 
uchwał  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  radny uważa,  że sprawy sporne  w tych 
kwestiach  powinny  być  wizytowane  w  terenie,  nie  tylko  zza  biurka.  Opinia  w  takich 
sprawach będzie na pewno rzetelniejsza.

Radny Sławomir Pawlak – zaproponował, aby Klub „Solidarni” nie oceniał pracy radnych 
Klubu „Razem”. 

Burmistrz MiG – zgodnie z naszym statutem udostępniane są pomieszczenia Ratusza na 
posiedzenia klubów, natomiast klub nie jest organem gminy tylko przedstawicielstwem 
politycznym  i  trudno  wyrazić  zgodę,  aby  klub  pracował  poza  godzinami  pracy 
pracowników, kiedy nie ma kto zamknąć obiektu. Odnośnie wizytowania terenu burmistrz 
powiedział,  że  nie  widzi  problemu,  i  jeśli  radni  chcą  zobaczyć  dany  teren  to  mogą 
pojechać i zobaczyć. Nie ma w tym żadnych przeszkód.

Radny Bogusław Barański – uważa, że z odpowiedzi burmistrza wynika, że mamy w 
gminie klub lepszy i gorszy.

Do punktu 11
Sprawy bieżące, informacje

Przewodniczący RM –  poinformował  Radę,  że następna XLIII  sesja  odbędzie  się  30 
marca 2006r. tradycyjnie w czwartek.

Burmistrz  MiG –  uważa,  że  podstawową rzeczą  w demokracji  jest  dopuszczenie  do 
dyskusji nad tematem, a niestety Pan Barański i Pan Pikuła do tego nie dopuszczają. Nie 
chodzi tu o merytoryczne sprawy, chodzi o samą dyskusję nad tematem.
Burmistrz poinformował również sołtysów, że w poniedziałek odbędzie się spotkanie z 
nimi odnośnie podzielenia środków i zasad wydawania.
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – zgadza się z burmistrzem, że dyskutować trzeba jak 
najwięcej, ale o tym czy zmieniamy porządek obrad decyduje Rada, więc Radny Pikuła, 
czy  Radny Barański  nie  są władni  sami  tego zrobić.  Przewodniczący  ma obowiązek 
poddać  pod  głosowanie  zgłoszone  wnioski,  a  o  ich  przyjęciu  bądź  nie  decyduje 
większość ustawowa.
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Do punktu 12 
Zamknięcie obrad

W związku z wyczerpaniem dziennego porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir 
Pawlak zamknął XLII sesję Rady Miejskiej w Trzebiatowie IV kadencji.

Sesja zakończyła się o godz. 16.30

Sekretarz Obrad                                                                            Przewodniczący Rady
  Zofia Minko                                                                                     Sławomir Pawlak

         Protokołowała
Magdalena Poluszyńska
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